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MAGNETOGRAM SEJE DRŽAVNEGA ZBORA, 17. 11. 2014 
 
LUKA MESEC (PS ZL): Hvala za besedo in lep pozdrav vsem skupaj!  
Moje vprašanje se nanaša na prodajo DARS-a, ki je bila nedavno razkriva v slovenskih 
medijih. Namreč tednik Mladina je 7. novembra razkril, da uradniki Ministrstva za 
infrastrukturo in Ministrstva za finance po navodilu uprave slovenskega državnega 
holdinga že izvajajo priprave na prodajo Družbe za avtoceste Republike Slovenije. 
postopki potekajo v nasprotju z Zakonom o Slovenskem državnem holdingu, ki v 84. 
členu pravi, da mora za vse privatizacijske postopke dati zeleno luč Državni zbor. Iz 
zapisnika sestanka, ki je bil objavljen v Mladini, tako imenovane delovne skupine za 
DARS iz dne, 9. 10. 2014 je razvidno, da Uprava SDH ob sodelovanju teh dveh 
ministrstev pripravlja predloge predpisov in sklepov s katerimi bi prvič nov koncesionar 
bil opravičen plačila nadomestila za stavbno zemljišče. Drugič, bi naj cestninske ceste 
o upravljanju DARS-a bile spremenjene v cestninske ali pa prenesene na Direkcijo 
Republike Slovenije za ceste. In tretjih, hkrati bi z novim Zakonom o cestah omogočili 
dvig cene vinjet. Vse te opisane aktivnosti so huda kršitev omenjenega člena Zakona o 
Slovenskem državnem Holdingu. Ta namreč z družbami, kot je DARS, kot sem 
poudaril na začetku, ne sme razpolagati brez soglasja Državnega zbora, zato 
ugotavljamo, da je uprava SDH in vsi sodelujoči so presegli svoje pristojnosti in pri tem 
poleg tega gre tudi za očitno kršitev ločenosti upravljavske funkcije, ki je v rokah SDH 
od regulativne funkcije države, ki jo izvajajo ministrstva in Vlade, ki je prav tako 
utemeljena v Zakonu o SDH. Gre za delovanje, ki je škodljivo za državo in državljane. 
Vse kar je nedonosnega, bi bilo preneseno na državo. Vse kar je dobičkonosnega, pa 
bi bilo prodano. Novemu lastniku bi znižali dajatve in dvignili prihodke na račun 
državljanov in voznikov. Novi lastnik bi si na ta način v nekaj letih povrnil svoj vložek z 
dobičkom, državljani pa bi končali z izgubo. Podoben primer trenutno spremljamo na 
Hrvaškem, ker je bilo zbranih 500 tisoč podpisov proti oddaji avtocest v 
koncesionarstvo. Zato vas, spoštovani predsednik Vlade sprašujem naslednje: 
Prvič. Ali ste seznanjeni z delovanjem delovne skupine za DARS? Ali ste potem, ko je 
bila obelodanjena v medijih, ukrepali in jo ukinili? In drugič, kako boste ukrepali proti 
odgovornim za kršitve? Ter tretjič. Kaj se dogaja s tako imenovanim krovnim zakonom 
o poroštvu DARS, ki ga po naših podatkih Ministrstvo za finance pripravlja že od leta 
2013? Hvala.  
 
PREDSEDNIK DR. MILAN BRGLEZ: Besedo ima predsednik Vlade, dr. Miro Cerar.  
 
DR. MIRO CERAR: Spoštovani poslanec Mesec! Naj rečem, da na srečo navedbi iz 
medijev, ko ste ji povzeli, ne držijo, kajti če bi držale, bi to nadvse skrbelo tudi mene. 
Naj zagotovim najprej, da DARS-a nihče ne prodaja. Za to ni nobene zakonite podlage 
pa tudi naša Vlada zaenkrat ni izrazila niti približno kakšnega takega namena, niti ni o 
tem razpravljala. Dejstvo je, da je oktobra 2013 prejšnja Vlada oblikovala posebno 
koordinacijsko skupino, lahko rečemo, neko povezanost med predstavniki dveh 
ministrstev, torej za finance in infrastrukturo ter seveda takratnega, bi rekel usoda 
sedanjega SHD, ki je pravzaprav res se lotila ta skupina kot neka oblika dela, ne kot 
formalno ustanovljena delovna skupina, se je lotila proučitve nadaljnjega razvoja 
DARS. To je bilo seveda smiselno, kajti tako kot vsaka pomembna institucija, tudi 
DARS potrebuje neko strategijo prihodnega dolgoročnega in dela neko vizijo. In je res 
tukaj, da seveda med možnostmi, ki so bile preučevane, je bil naveden tudi scenarij 
privatizacije in predviden časovni potek aktivnosti, ki je bil tudi objavljen v medijih. 
Seveda tod tukaj dalje pa zadeva nikoli ni šla. Namreč, dejstvo je, da je bilo že v 
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samem tem gradivu in to so mediji žal izpustili, da seveda za kakršno koli razpolaganje 
s kapitalsko naložbo, govorim torej o DARS-u, tukaj potrebujemo seveda soglasje 
Državnega zbora. Tega seveda ni bilo niti ni Vlada kasneje na kaj takšnega sploh 
opozarjala oziroma kaj takšnega sprožila. Naša vlada pa seveda o tem tudi še ni nikoli 
razpravljala.  
Razumeti moramo, da seveda takšne razprave so do neke mere smiselne, kajti DARS 
razpolaga tudi z nekaterimi vrstami premoženja, ki so nekolik ne navadne, recimo, če 
navedem en takšen primer, po nekih nenavadnih pravilih, v katere se bo potrebno 
vsekakor poglobiti je denimo DARS v preteklosti moral zgraditi marsikaj, če je hotel 
urediti državne avtoceste. Tako je recimo, če je želel pridobiti določeno soglasje v neki 
občini moral za to občino zgraditi osnovno šolo. Danes je osnovna šola v lasti DARS-a 
in zagotovo je pomembno ugotoviti ali je to smiselno. Mislim, da se ta del državnega 
premoženja recimo prenese v sfero lokalne skupnosti, ali kakšen drugi del, ki je na zelo 
čuden način prišel v lastnino države preko DARS-a tudi potreben takšne prenove.  
Bi pa poudaril, da za kakršni koli postopek privatizacije DARS-a, torej razpolaganja z 
državnim premoženjem je potreben sklep Državnega zbora in seveda, poudarjam, 
Vlada še zaenkrat ni razpravljala. Mi imamo seveda sklep Državnega zbora o 
privatizaciji petnajstih podjetij, to je sklep iz prejšnjega mandata in v tem DARS ni zajet. 
IN naj poudarim, da pravzaprav tista koordinacija, ki še naprej potem je živela v smislu 
ne neke delovne skupine ampak v smislu oblike medsebojnega posvetovanja, 
usklajevanja med vsemi tremi institucijami ni nikoli pripeljalo do tega, da bi Vlada 
zadevo obravnavala v tej obliki za katero ste iz medijev na ta način izvedeli. In, na tej 
točki bi jaz ta odgovor tukaj zaključil. Hvala lepa. 
 
PREDSEDNIK DR. MILAN BRGLEZ: Zahteva za dopolnitev odgovora, gospod Luka 
Mesec. 
 
LUKA MESEC (PS ZL): Hvala lepa. 
Mislim, da govorimo o sklepu z dne 10. 10. 2013, ki je dal v bistvu SDH-ju pooblastila 
za to, da pripravi scenarij oziroma neko strategijo za nadaljnji razvoj DARS-a.  
Zdaj, tukaj prvi problem nastane v tem, da strategija ni bila pripravljena v 
dogovorjenem roku, torej sklep je prenehal veljati 31. 12. 2013 medtem ko je strategija, 
pod katero je podpisan član uprave SDH-ja, Matej Runjak, prišla kasneje. To je prvi 
problem, se pravi je izven veljavnosti sklepa. 
Drugič, problem je, da v tej strategiji je njen namen jasen, namen je prodaja DARS-a. 
Če gremo gledati bomo opazili, ne samo da je to tam notri dosti jasno opredeljeno, 
opazili bomo tudi dalje iz zapisnikov, ki so bili objavljeni, da je avstralska Macquarie 
Group, ki se zavzema oziroma zanima za prodajo DARS-a že bila na prvih sestankih, 
da ta delovna skupina že pripravlja določene posege v zakonodajo, recimo pripravlja 
se spremembe 15. člena Zakona o DARS-u s katero bi bil novi koncesionar upravičen 
nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča. 
Poleg tega se pripravlja predlog sklepa Vlade o prenosu ne-cestninskih cest na 
direkcijo za ceste in pa pripravlja se Zakon o cestninjenju oziroma predlog Zakona o 
cestninjenju, s katerim bi se omogočilo dvig cestnin za novega lastnika. Skratka, 
posegi v zakonodajo in privatizacijski postopki so na nek način že v teku, kot je tudi v 
teku že dogovarjanje z družbo, ki se zanima za prevzem. 
Zato me zanima še enkrat ali boste to skupino ukinili in kdo bo za te kršitve odgovarjal. 
Hvala. 
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PREDSEDNIK DR. MILAN BRGLEZ: Dopolnitev odgovora, predsednik Vlade, dr. Miro 
Cerar. 
 
DR. MIRO CERAR: Hvala lepa. Če se izrazim slikovito bi rekel, da kot predsednik 
Vlade menim, da država ne sme prodati slovenskih avtocest. Seveda, formalno 
institucionalno rečeno naj še enkrat ponovim, ni niti sprožen niti ne poteka postopek 
prodaje DARS-a. Kot vemo je v postopku privatizacije po sklepu Državnega zbora iz 
prejšnjega mandata 15 podjetij, med njimi Darsa ni in sedanja vlada ni obravnaval 
ničesar takega, kar bi lahko napeljevala v tem, da želi bi rekel prodajati Dars. Je pa res, 
da vlada bo oblikovala strategijo upravljanja državnih naložb. Na tej strategiji se 
intenzivno delo in predvidoma bi lahko že proti koncu leta imeli neki okvirni osnutek 
oziroma načrti strategije na seji vlade. Kot veste se koalicija, ki sestavlja to vlado 
zavzema za to, da strateški pomembnejši infrastrukturni objekti niso predmet 
privatizacije in to je zelo pomembno poudariti, zato ker je mogoče tudi velik del 
premoženja s katerim razpolagamo preko Darsa lahko štejemo med neko temeljno 
infrastrukturo seveda z določenimi izjemami in posebnostmi kot sem rekel. Naj 
ponovim, da če bo kdaj prišlo v razpravo tako stališče kot je bilo v delovnih oblikah v 
nekih strokovnih razmišljanjih izpostavljeno bo vlada zagotovo izhajala iz tega 
političnega prepričanja, ki sem ga napovedal, bo pa seveda proučila tako to kot vseh 
druge aspekte razpolaganja z državnim premoženjem v prihodnje v skladu s strategijo, 
ki jo bo obravnaval na predlog vlade in tudi sprejel DZ. Nobena od teh stvari bi rekel v 
nadaljnjih postopkih razpolaganja z državnim premoženjem ne bo potekala mimo tega 
spoštovanega zbora in zato menim, da je tukaj veliko varovalk, ki bi lahko tudi v 
primeru, če bi se dogajalo kaj takega pa se ne seveda stvar postavila na pravo mesto.  
Kar se tiče vinjet, ki ste jih omenili. Naj povem, da se je zakon pravzaprav, ki ste ga 
omenili torej Zakon o lastninjenju spreminja, zaradi prenosa novih evropskih direktiv 
medtem, ko je ureditev vinjet pravzaprav stvar domene uredbodajne govorjenje na 
strani vlade. Vinjete ureja vlada z uredbami, medtem ko tukaj gre za spremembo 
zakona, zaradi prenosa novih evropskih direktiv v našo zakonodajo. Hvala lepa.  
 
PREDSEDNIK DR. MILAN BRGLEZ: Postopkovno, gospod Luka Mesec.  
 
LUKA MESEC (PS ZL): / izključen mikrofon/ delovno skupino in če je bila oziroma če 
bo ukinjena nisem dobil, zato v bistvu na podlagi drugega odstavka 246. člena 
Poslovnika predlagam, da to točko obravnavamo posebej v razpravi državnem zboru in 
sicer z namenom, da se razišče delovanje te delovne skupine in da se poda v razpravo 
predlog za njeno ukinitev. Hvala.  
 
PREDSEDNIK DR. MILAN BRGLEZ: Gospod Luka Mesec o vašem predlogu bo 
državni zbor odločal v sredo 19. novembra 2014 v okviru glasovanju. 


